
CIL RO 
Rady Mic:i~ta ŻAGANIA 

Protokół l~?ŁrnĘŁo dn.JO. ~, .. :: .. tL._ 
z posiedzenia Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publi'pan_ęg9.········ -··-- 

w dniu 21 maja 2025 r. 

Posiedzenie odbyło się w dniu 21.05.2025 r. o godz. 16:00 w Urzędzie Miasta Żagań 

W posiedzeniu udział brali: 
Mariusz Linkiewicz - Przewodniczący Komisji 
Piotr Węglik - Zastępca Przewodniczącego 
Katarzyna Kara - członek Komisji 
Marta Nadrzycka-Soczek - członek Komisji 
Krzysztof Omieljańczyk - członek Komisji 
Krzysztof Świerzko - członek Komisji 

Goście: 
- Piotr Puchalski - Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej, 
- Krzysztof Sieńko - Przewodniczący Rady Miasta Żagmi, 
-Artur Dobrzański - Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Planowania Przestrzennego, 
- Honorata Matusiak-Dzimińska- Towarzystwo Przyjaciół Dzieci Oddział Miejsko - Gminny 
w Żaganiu. 

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego 
Mariusz Linkiewicz. Następnie przywitał wszystkie osoby uczestniczące w spotkaniu, 
przedstawił porządek obrad oraz odczytał klauzulę o ochronie danych osobowych RODO. 

Porządek obrad: 
1. Plan działań na rzecz ochrony zdrowia psychicznego mieszkańców, odnosząc się do 
seniorów. 
2. Omówienie planów rewitalizacji terenów zielonych i ich wpływu na bezpieczeństwo 
mieszkańców, 
3. Rozpatrywanie materiałów i projektów uchwał Rady Miasta Żagań. 
4. Sprawy bieżące, wnioski. 

Ad. 1 Plan działań na rzecz ochrony zdrowia psychicznego mieszkańców. 

Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej w Żaganiu Piotr Puchalski wyjaśnił, że osoby 
starsze narażone są w większym stopniu na takie czynniki i zdarzenia jak: samotność, utrata 
bliskich, choroby przewlekłe, zaburzenia poznawcze. Aby wspomóc seniorów OPS angażuje 
ich poprzez zajęcia do aktywności umysłowych m.in. czytania, rozwiązywania krzyżówek, 
nauki nabywania nowych umiejętności, jak i aktywności fizycznych (gimnastyka, spacery). 
OPS zapewnia integrację międzypokoleniową poprzez spotkania z dziećmi, młodzieżą, 
organizuje różnego rodzaju warsztaty czy zapewnia bezpłatne wsparcie psychologiczne. 

W celu ochrony zdrowia seniorów OPS złożył wniosek na realizację programu "Korpus 
Wsparcia Seniorów" na rok 2025 r., dzięki któremu będzie można zakupić opaski medyczne, 
monitorujące podstawowe funkcje życiowe. Ponadto Ośrodek Pomocy Społecznej planuje 
przekształcenie w Centrum Usług Społecznych celem wdrożenia systemu rozwiązań i usług, 
które będą pozwalały na zapewnienie najwyższej jakości świadczonych usług także dla 
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seniorów. 
Dyrektor OPS zaznaczył, że wszystkie działania podejmowane na rzecz Seniorów mają na celu 
zapewnienie dobrostanu psychicznego. 

Radni zapytali o miejsce spotkań seniorów, ich cykliczność, jak również o ilość osób 
mogących skorzystać z w/w projektu i miejsca realizacji w przypadku rozszerzenia swoich 
usług. 

Ad. 2 Omówienie planów rewitalizacji terenów zielonych i ich wpływu na bezpieczeństwo 
mieszkańców, odnosząc się do seniorów. 

Radna Katarzyna Kara zapytała na jakim etapie jest usuwanie żywopłotu w pobliżu 
rzeki Bóbr, gdyż ratownicy WOPR zasygnalizowali, że taki żywopłot stanowi naturalną barierę 
przed wpadnięciem do kanału. Kolejne pytanie brzmiało, czy prace były konsultowane z 
Wodnym Ochotniczym Pogotowiem Ratunkowym. Wyjaśniono, że konsultacji nie było, a 
wycięcie żywopłotu ma na celu otwarcie przestrzeni dla mieszkańców, z widokiem na rzekę, 
stworzenie miejsca rekreacji, odpoczynku. 

Przewodniczący KZiBP Mariusz Linkiewicz zapytał, czy podczas projektowania brana 
jest pod uwagę dostępność dla osób niepełnosprawnych. 

Radny Krzysztof Świerzko zapytał o koszty rewitalizacji, z jakich środków. Naczelnik 
WOŚ Artur Dobrzański wyjaśnił, że w projekcie uwzględniono dostępność dla osób 
niepełnosprawnych, a prace wykonywane będą ze środków z programu szwajcarskiego. 

Ad. 3 Rozpatrywanie materiałów i projektów uchwał Rady Miasta Żagań. 

a) zmieniająca uchwałę budżetową na 2025 rok Gminy Żagat'l o statusie miejskim. 
Przewodniczący Rady wyjaśnił, że zmiany w projekcie uchwały dotyczą środków na 
konserwację rowów melioracyjnych, stanowiących odwodnienie gruntów komunalnych. 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie - Jednogłośnie za 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Żagaó. (K.K.) 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie - Jednogłośnie za 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Stałych Komisji Rady Miasta Żagaó. (A.Ch.) 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie - Jednogłośnie za 

d) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy gruntu. 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie - Jednogłośnie za 

e) w sprawie określenia zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność 
Gminy Żaga11 o statusie miejskim. 
Przewodniczący KZiBP poinformował o wejściu autopoprawki do powyższego projektu 
uchwały. 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie - Jednogłośnie za 

Ad. 4 Wolne wnioski i informacje. 

Przewodniczący komisji Mariusz Linkiewicz zaprosił członków Komisji Zdrowia i 
Bezpieczeństwa Publicznego do współpracy i do pomocy przy organizowanym Pikniku 
Zdrowia w dniu 7 czerwca 2025 r., który będzie połączony z otwarciem 2. sezonu wakacyjnego 
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Letniej Strefy Chillout na ul. Rybackiej. 
Ponadto Przewodniczący KZiB zaprosił członków komisji i gości na panel społeczny o 

nazwie „Hejt. Cena życia", który odbędzie się w dniu 29.05.2025 o godz. 17.00 w sali Inter, 
ŻPK. Wydarzenie poświęcone będzie tematyce hej tu i jego wpływu na życie psychiczne dzieci 
i młodzieży. Dodał, że jednym z panelistów będzie Marcin Łokciewicz - arteterapeuta z 
Centrum Leczenia Dzieci i Młodzieży w Zaborze. 

Następnie Pani Honorata Matusiak-Dzimińska z Towarzystwa Przyjaciół Dzieci 
zapowiedziała, że w panelu oprócz arteterapeuty z Zaboru - Pana Marcina Łokciewicza - 
uczestniczyć będzie także Pani Monika Berun z Wydziału Prewencji KPP w Żaganiu oraz 
rodzice dzieci, które doświadczyły bejtu, gdyż jest to temat o którym należy rozmawiać. 
Radny Krzysztof Świerzko podkreślił, że według niego niektóre tematy należy napiętnować, że 
nie wystarczy tylko rozmowa. 

Na koniec Przewodniczący Rady Krzysztof Sieńko poprosił Przewodniczącego Komisji 
o przygotowanie na posiedzenie Rady Miasta w dniu 27.05.2025 r., krótkiego sprawozdania z 
działalności komisji w okresie międzysesyjnym. 

Posiedzenie zakończyło się o godz. 16: 45 

\ 
Przewodniczący KZiBP 
Mariusz Linkiewicz 

Przygotowała: Beata Dumin 
~IK 

Beata Dumin 
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